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Gusta (AAF): Industria fondurilor de investitii administreaza active reprezentând

aproximativ 5% din PIB

Industria fondurilor de investitii are 100.000 de investitori noi fata de anul trecut si administreaza active de

aproape 50 de miliarde lei, care înseamna aproximativ 5% din PIB-ul României, a declarat marti

presedintele Asociatiei Administratorilor de Fonduri (AAF), Horia Gusta.

 

"Industria astazi a ajuns la cifre istorice din punct de vedere al numarului de investitori, care sunt investitori în

fonduri. Acesta este un efort realizat de toti colegii mei din industrie si de asociatie, un efort de transmitere în

detaliu, pe mai multe canale media si, în principal, pe canalele media nefinanciare, tocmai pentru a ne duce în zona

în care aceasta informatie nu ajunge. Suntem la 515.000 de investitori în total industrie fonduri deschise de

investitii si fonduri închise de investitii. Sunt 122 de fonduri si, poate si mai important, suntem la aproape 50 de

miliarde de lei 'under management', asta înseamna aproximativ 5% din PIB-ul României. Sub noi, astazi, este doar

Bulgaria. Daca ne uitam la numarul de fonduri, suntem cu 122 de fonduri undeva destul de în urma Europei, ca sa

nu spunem la coada Europei. Avem multe lucruri de facut si sunt convins ca se pot face. Fata de anul trecut avem

100.000 de investitori noi în fonduri de investitii", a afirmat Horia Gusta, la Summitului Administratorilor de

Fonduri din România.

 

Potrivit acestuia, Austria are 1.957 de fonduri si active de 221 de miliarde euro (59% din PIB), iar Franta are

10.776 de fonduri si active de 2.167 miliarde euro (95% din PIB).

 

"Proiectul pe care asociatia l-a demarat, 'Economiseste inteligent', este un proiect de educatie financiara pe care am

încercat sa îl ducem într-o zona media non-financiara pentru ca zona financiara cunoaste foarte bine aceste

produse. Avem de lucrat la o zona financiar-fiscala si aici pot sa va spun ca se lucreaza împreuna cu Bursa de

Valori si cu Asociatia brokerilor la calcule pentru a pune pe masa unei initiative parlamentare a domnului

Sebastian Burduja, un proiect cu cifre concrete, un proiect care sa simplifice birocratia determinata de depunerea

declaratiei unice, care înseamna crearea unui spatiu virtual înainte, dar si o scadere a impozitului de la 10% ori pe

transe, în functie de detineri mai mici sau mai mari de un an ori cu o singura cota de 1%. Aici calculele ne vor

arata în perioada urmatoare care este cea mai buna varianta", a adaugat presedintele Asociatiei Administratorilor

de Fonduri.

 

Potrivit acestuia, masuri financiar-fiscale sunt de luat în calcul în perioada urmatoare pentru cresterea industriei

fondurilor si "alinierea ei oarecum cu principalele tari din Europa."

 

"Pe de alta parte, mai lucram împreuna cu autoritatea de supraveghere financiara la ceea ce înseamna

standardizarea documentelor fondurilor deschise de investitii pentru ca astazi documentele trebuie sa se alinieze

legislatiei europene, dar si legislatiei românesti, lucru care nu este facil. Este un lucru destul de complicat.

Documentele fondurilor de investitii au devenit destul de largi, sunt destul de greu de lucrat si de modificat si

atunci termenele de autorizare a fondurilor noi sunt destul de lungi si termele de autorizare a modificarilor sunt de

asemenea destul de lungi", a subliniat Horia Gusta.

 

În opinia sa, tinta ar fi dublarea activelor 'under management'. "20 de miliarde de euro reprezinta o tinta. Ca si

numar de investitori, dublarea numarului de investitori înseamna peste un milion de investitori în fonduri de

investitii. Este o cifra rezonabila pentru economia româneasca si pentru industria fondurilor de investitii", a mai

spus presedintele AAF.

 

Acesta a subliniat ca, din perspectiva rentabilitatii, între 150 de milioane lei si 200 milioane lei se realizeaza un

breakeven pentru administratorul de fond. "De la aceasta suma încolo, lucrurile se pot dezvolta în modul în care se

page 1 / 2



www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2021-09-28 12:48:56

poate face marketing, se poate vorbi de distributie, dar n-as putea vorbi aici de jucatorii bancari. Jucatorii bancari

vând de regula prin unitatile bancare care sunt adevarate masinarii de vânzare, au foarte multe sucursale si acolo

lucrurile ar trebui sa stea diferit. Exista jucatori bancari care au 700 milioane lei 'under management' si lucrurile

arata profitabilitatea companiei din acel punct de vedere", a mai spus Horia Gusta.

 

Asociatia Administratorilor de Fonduri organizeaza a III-a editie a Summitului Administratorilor de Fonduri din

România, care se va desfasura online în 28 si 29 septembrie 2021.
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